



Seminar for Bestyrelsen i BUP-DK

📍 **Hotel Nyborg Strand, 8.-9. maj 2025**

Deltagere:

- Nina Tejs Jørring
- Dorte Linde-Bech
- Yamuna Ratnasingham
- Niels Bilenberg
- Søren Dalsgaard
- Pernille Juul Darling

Referent: Lene Lundkvist

Afbud: Kasper Jessen og Christine Ebbesen

Torsdag den 8. maj 2025

Torsdagen blev brugt på at lære hinanden at kende, arbejdsstil og fordelingen af opgaver i bestyrelsen. Dagen bruges som en strategisk udviklings- og emnedag. Der var input fra følgende:

SundK:

Bestyrelsen havde et fysisk møde med SundK (Sundhedsvæsenets Kvalitetsinstitut) med deltagerne: Sasja Jul Håkonsen (metodekonsulent), Henriette Lipczak (vicedirektør), Inger Brødsgaard (DMPG) samt en sundhedsøkonom Maja. Der blev orienteret om en ny organisering og opgaverne i SundK og omkring DMPG arbejdet.

Medicinerådet:

Virtuelt møde med Laura Toftegaard Pedersen og jurist vedr. drøftelse af udfordringer med habilitet for deltagelse i Medicinerådets arbejdsgrupper.

Strategisk drøftelse med Per Okkels:

Besøg af Per Okkels, ambassadør for de kommende sundhedsråd, der fortalte om de muligheder, der er for at de vil kunne bruges til at skabe tværsektoriel sammenhæng for vores patienter.

Tema: sprog og begreber blev drøftet.

Fredag den 9. maj 2025

1. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt.

2. Valg af ordstyrer

Niels Bilenberg blev valgt som ordstyrer.



3. Godkendelse af referat fra 9. april 2025

Referatet blev godkendt.

4. Gennemgang af gensidig orientering – mulighed for at stille spørgsmål

Gennemgangen fandt sted.

5. Kassererens orientering v. Yamuna

Yamuna orienterede om status på økonomien og fremlagde et estimeret budget med udgangspunkt i realiserede posteringer indtil 30. april 2025. Bestyrelsen godkendte fremlæggelsen.

6. Årsmøde – økonomi til jubilæumsårs mødet 2026

Der er nedsat en tovholdergruppe for den videre planlægning af jubilæumsårs mødet 2026. Gruppen skal have en økonomisk ramme at arbejde videre ud fra. Med udgangspunkt i kassererens fremlagte estimerede budget blev der taget beslutning om at nedskrive 100.000 kr. fra ESCAP-puljen til betaling af eksterne foredragsholdere samt andre tiltag og underholdning på jubilæumsårs mødet.

7. Evaluering af cheflægninger (med udgangspunkt i resultaterne fra undersøgelsen). Til drøftelse og beslutning om vi indkalder til flere møder.

Der har været i alt 3 besvarelser – 1 ønskede ikke at fortsætte møderne og 2 ønskede at fortsætte. Bestyrelsen drøftede besvarelserne og besluttede, at fortsætte møderne en gang i kvartalet, men med en mere klar formålsbeskrivelse på de enkelte møder. Alt efter formålet og emnet på møderne kan hele bestyrelsen vælge at deltage eller kun forpersonsskabet.

Dorte Linde-Bech er tovholder på den videre proces.

8. Forslag om fællesmøder med de nationale professorer

Bestyrelsen drøftede, hvorvidt der skal afholdes fællesmøder med professorerne. Der var i bestyrelsen enighed om, at det vil være givtigt med et årligt møde med de lægelige professorer i faget og som medlemmer af selskabet.

Søren Dalsgaard går videre med dette og spørger i professorkredsen, om de vil være med til dette. Sagen sættes på dagsordenen igen ved næste møde.

9. Integration af somatik og psykiatri – til orientering.

Bestyrelsen fik en status fra de forskellige regioner. Med baggrund i en foreslået løsning i Region Midt blev det besluttet, at bestyrelsen laver en kort pressemeddelelse med faglig indstilling om, at der skal være børne- og ungdomspsykiatrisk faglig ledelse ved integration på alle matrikler, hvor der skal være børne- og ungdomspsykiatri, og der skal stiles mod en ensartethed i regionerne. Der henvises i øvrigt



til høringsvar fra BUP-DK på Region Midt's forslag: <https://bupnet.dk/nyheder/hoering-vedroerende-forslag-til-ligestilling-og-integration-af-psykiatri-og-somatik-i-region-midt/>

10. Folkemødet 2025

Nina, Dorte, Yamuna og Pernille deltager i Folkemødet i juni. Bestyrelsen drøftede de vigtigste budskaber ifm. debatterne på Folkemødet. Der var enighed om, at hovedbudskaberne er udvidelse af Lettilgængeligt tilbud (LTT), Sundhedsrådene skal også beskræftige sig med BUpsykiatri og sammenhæng for alle.

11. ADHD-databasen

Jan Birnbaum Kristensen udtræder – ny repræsentant skal findes. Bestyrelsen drøftede mulig kandidat fra Region Sjælland og Nina Tejs Jørring henvender sig til pågældende inden indstilling.

12. Forskningsudvalget (Virtuelt fællesmøde)

Martin Rimvall, Pia Jeppesen og Susanna Koch deltog fra Forskningsudvalget.

Bestyrelsen gav en orientering om processen med planlægning af årsmødet 2026, som er vores jubilæumsårsmøde med en ekstra dag.

Der er nedsat en tovholdergruppe til planlægningen: Anne Marie Raaberg Christensen, Martin Rimvall og Cecilie Bræmer-Jensen.

Forskningsudvalget opgaven i forhold til planlægning af forskningsdelen på Årsmødet.

Niels Bilenberg bliver bestyrelsens kontaktperson for Forskningsudvalget.

På mødet blev der brainstormet på mulige emner til Årsmødet: Forskning, præsentation af alle udvalg, uddannelse, klinik, børne- og ungdomspsykiatriens historiske udvikling, politik.

13. Årsmødeplanlægningsgruppen – indledende møde med tovholdergruppen (Virtuelt fællesmøde)

Anne Marie Raaberg Christensen har sagt ja til at være overordnet tovholder på planlægning af jubilæumsårsmødet til næste år. Martin Rimvall og Cecilie Bræmer-Jensen har sagt til at flankere Anne Marie. Møde omkring forventningsafstemning og opstart. Herunder et budget. Vores ideer var sendt til "triumviratet" inden mødet.

Der afholdes møde med tovholdergruppen, og der er stemning for at der kan optages endnu et medlem i gruppen. Det blev besluttet at forsøge at udvide tovholdergruppen med Mirela, som efterfølgende har sagt ja.

Der er stemning for at Tovholdergruppen har ganske frie hænder til at sammensætte et program, der rammer bredt.

Et Jubilæumstidsskrift blev drøftet – der skal nedsættes et udvalg specifikt til det og der kan eventuelt søges midler ved fond hertil, f.eks. Carlsberg Fonden. Ligeledes blev det drøftet, at en Podcast omkring den historiske udvikling kunne være en mulighed.



Lene sender Anne Marie Raaberg Christensen en lokaleoversigt over, hvor mange mødelokaler der er på Vingsted Konferencehotellet.

Snarest udsendes et kortfattet Nyhedsbrev til medlemmerne, hvori der står, at medlemmerne kan indsende ideer til Årsmødet.

Det blev besluttet, at tovholdergruppen tjekker ind hos på bestyrelsen på hvert bestyrelsesmøde.

Tovholdergruppen består hermed af Anne Marie Christensen, Martin Rinvall, Cecilie Bræmer Jensen og Mirela DeBost.

14. Opsamling og afrunding

Drøftelse af datoer til kommende bestyrelsesmøder og seminar. Da der er stort frafald ved de planlagte møder forsøges det at finde andre datoer. Nina og Lene tager beslutning om eventuelle ændringer. Seminaret bookes på Vingsted konferencecenter, således vi kan besigtige lokalerne forud for Årsmødet

Det blev drøftet, at det kunne være muligt for en Yngre Læge fra hver region at deltage gratis på Årsmødet mod at hjælpe med de praktiske ting på Årsmødet.

Nye repræsentanter fra bestyrelsen i LVS – Nina, Dorte og Søren - Lene skriver til LVS herom.

Henvendelse fra interessegruppen for psykopatologi omkring afholdelse af symposium. Pernille Juul Darling laver besvarelse til Farshid.

Fællesmødet med DPBO og DPS samt FYP den 16. juni. Det er uvist, hvem som står for arrangementet i år.